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BRMG.0012.78.2017/KS 
 

PROTOKÓŁ Nr 32-6/2017 
 
Z posiedzenia Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się w 
dniu 28 czerwca 2017 roku, a rozpoczęło o godz. 16:15 w sali Seana 
Lestera nr 003 w Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 i 2 do 
protokołu. 
 

Na stan 6 (sześciu) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło 5 
(pięć) osób, czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
Nieobecny radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji 
 

Posiedzeniu przewodniczyła radna Beata Jankowiak – 
Wiceprzewodnicząca Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska. 
 

Po otwarciu 32 posiedzenia Komisji, stwierdziła quorum, powitała zebranych i 
poinformowała, że porządek obrad został, w terminie regulaminowym, wysłany do 
radnych drogą elektroniczną. Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 
 
 

 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska Rady Miasta Gdańska 
zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1195 – w zakresie działania Komisji. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok – druk nr 1196 – w 
zakresie działania Komisji. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

3. Klubowe Mistrzostwa Gdańska Juniorów – turniej piłkarski dla młodzieży – 
podsumowanie.  

Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

4. Przystanek Metropolia – turniej piłkarski dla młodzieży z obszaru metropolitalnego 
– przedstawienie projektu. 

Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

5. Żeglarskie Mistrzostwa Europy ORC Gdańsk 2017 (Mistrzostwa Europy 
Jachtów Morskich) 21-29 lipca na Zatoce Gdańskiej.  

Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

6. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Wiceprzewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały druk nr 1195 wpłynęła 
Autopoprawka, a następnie wobec braku uwag do przedstawionego porządku 
posiedzenia Komisja rozpoczęła omawianie pkt 1.  
 

PUNKT  - 1 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 
druk nr 1195 + Autopoprawka – w zakresie działania Komisji. 
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(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 czerwca 2017 r. BRMG.0006.239.2017). 
 

Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, w imieniu wnioskodawcy, przedstawiła 
projekt uchwały wraz z Autopoprawką w zakresie działania Komisji. 
Powiedziała: zmiana dotyczy zarówno strony dochodowej jak i wydatkowej. 
Natomiast, jeżeli chodzi o państwa komisję to mogę mówić o przedsięwzięciach 
związanych z węzłami integracyjnymi i są to przedsięwzięcia nowe, wprowadzone. 
Pierwsze z nich to jest węzły integracyjne Gdańsk Główny i Gdańsk Wrzeszcz oraz 
trasy dojazdowe do węzłów Pomorskiej Kolei Metropolitalnej i Szybkiej Kolei 
Miejskiej. Jest to przedsięwzięcie nowe, wprowadzone na ogólną kwotę 38 824 080 
zł rozłożone w latach 2017 do 2020. W ramach tego przedsięwzięcia przewiduje się 
budowę węzłów integracyjnych z jednoczesnym przeniesieniem wkładu własnego 
na zadania węzły integracyjne obszaru metropolitalnego Gdańsk – Gdynia – Sopot. I 
to jest w ramach projektu. Jeśli chodzi o państwa komisję to możemy tu mówić o 
wykonaniu rowerowych parkingów kubaturowych przy dwóch dworcach kolejowych 
oraz infrastruktury przyjaznej pieszym, czyli naziemne przejście dla pieszych przy 
dworcu PKP Gdańsk Główny. Wpłynęła do państwa autopoprawka do tego druku, 
która dotyczy w całości państwa komisji i polega na wprowadzeniu przedsięwzięcia 
pn. promocja miasta poprzez kluby sportowe. Okres realizacji przedsięwzięcia 
przewidziano na 3 lata 2018-2020. Łączna wartość przedsięwzięcia to 39 900 000 zł 
rozłożone na lata równo po 13 300 000 zł w każdym roku. Zmiana tutaj również 
dotyczy przedsięwzięcia, które już jest w Wieloletniej Prognozie Finansowej i jest 
to budowa stadionu piłkarskiego w Gdańsku Letnicy. Tu jest zmiana w tym 
przedsięwzięciu, które polega na zmniejszeniu dokapitalizowania spółki Arena 
Gdańsk w latach 2018-2020 w każdym roku po 1 500 000 zł. Łącznie 4 500 000 zł. To 
wszystkie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej.   
 

Wiceprzewodnicząca Beata Jankowiak podziękowała za przedstawienie projektu 
uchwały wraz z Autopoprawką, a następnie otworzyła dyskusję. 
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Jakbym mógł prosić, bo akurat jest pani Prezydent, żeby nam powiedziała trochę o 
tym projekcie o parkingach kubaturowych, w których to miejscach one będą przy 
PKM-ce. I te trasy rowerowe. Czy coś się zmienia? Czy to dodatkowe finansowanie 
inwestycji nowych?  
 

Pani Aleksandra Dulkiewicz – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki 
gospodarczej 
Wprowadzamy te przedsięwzięcia, ponieważ podpisaliśmy umowę na finansowanie. 
Tutaj nic się nie zmienia. To jest proces, który przygotowujmy od lat kilku, ale 
akurat w zakresie dróg rowerowych nie ma tutaj żadnej zmiany. Jedyne, które 
zdobyły pokrycie i będziemy częściowo je rozliczać to są drogi rowerowe we 
Wrzeszczu na odcinku na Jaśkowej Dolinie od Matejki do Grunwaldzkiej oraz na 
samej Grunwaldzkiej, od Szymanowskiego Do Studzienki oraz pasy rowerowe w 
Jana Pawła II. To są drogi, które już wykonaliśmy i je rozliczymy tymi pieniędzmi 
ze Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Czyli po prostu one do nas wracają z tych inwestycji już zrealizowanych?  
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Pani Aleksandra Dulkiewicz – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki 
gospodarczej 
Tak.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Z tą autopoprawką nie wiedziałem czy to jest nowe zadanie czy po prostu zmienia 
się kwestia finansowania.  
 
Pani Aleksandra Dulkiewicz – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki 
gospodarczej 
To akurat, jeśli chodzi o te trzy drogi rowerowe, które już wykonaliśmy i te 
pieniądze, które wyłożyliśmy z budżetu wracają. Natomiast, jeśli chodzi o parkingi 
to mówimy o parkingach przy węzłach … chodzi panu radnemu o parkingi 
rowerowe?  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Tak, rowerowe. Tylko usłyszałem jak pani referowała, nie usłyszałem czy 
kubaturowe czy rowerowe?  
 
Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków 
Wykonanie rowerowych parkingów kubaturowych.  
 
Pani Aleksandra Dulkiewicz – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki 
gospodarczej 
Zdajemy sobie sprawę z tego, że popyt na miejsca rowerowe przy dworcu 
głównym, bo tutaj mówimy o parkingu rowerowym kubaturowym na miejsca dla 
rowerów będzie bardzo dużo, stąd też planujemy parking kubaturowy. Natomiast 
na dzisiaj jest niestety za wcześnie, żeby powiedzieć trochę więcej na ten temat 
chociażby z tego powodu, że mamy tutaj zasadniczy problem z terenem, bo tereny 
wokół dworca nie należą do gminy tylko do PKP. Jesteśmy w trakcie uzgodnień tego 
jak ta inwestycja miałaby szczegółowo wyglądać. To dotyczy nie tylko parkingów 
właśnie rowerowych, ale także, o czym państwo pewnie już czytali w mediach, 
chociażby przejścia naziemnego właśnie w rejonie dworca. Więc to jest temat, na 
który jak widać mamy finansowanie, natomiast z racji konieczności uzgodnień i to 
nie z jedną spółką PKP, ale z wieloma temat jest jeszcze w toku.      
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Rozumiem, że parkingi kubaturowe czy one są w jakiś sposób powiązane z 
projektem roweru naszego metropolitalnego miejskiego? Czy to jest też niezależne?    
 
Pani Aleksandra Dulkiewicz – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki 
gospodarczej 
Na razie to jest temat niezależny.   
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji, prowadząca obrady 
Chciałam się podpytać ile miejsc jest przewidzianych na rowery? Czy nie ma 
jeszcze takich danych?   
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Pani Aleksandra Dulkiewicz – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki 
gospodarczej 
500 jest przy Dworcu Głównym, natomiast drugie 500 jest we Wrzeszczu, ale to 
jest około. To jest mniej więcej taki rząd. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Jeszcze króciutko chciałem dopytać, bo to są oczywiście bardzo dobre informacje, 
że mniej przekazujemy dotacji na spółki miejskie i pytanie czy to tylko z 
oszczędności takich w obsłudze kredytu czy to też jakieś dodatkowe działania?   
 
Pani Aleksandra Dulkiewicz – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki 
gospodarczej 
Poproszę pana prezesa o odpowiedź.  
 
Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Zarządu Arena Gdańsk Sp. z o.o.  
Tylko z oszczędności na obsłudze długu, dlatego, że stadion i ten model 
finansowania został tak skonstruowany, że on nie zarabia fizycznie, bo nie jest 
nawet w stanie zarabiać. W związku z tym, że mamy niższe stopy procentowe, a 
procesy inwestycyjne, które prowadzimy, bo cały czas prowadzimy, dotychczas 
dokapitalizowania, które państwo przekazywaliście na spółkę były reinwestowane. 
One nie były odkładane na konto w spółce, tylko były reinwestowane. Powstała 
częściowo Fun Arena. Tak powstała w zeszłym roku strefa magazynów i budowa 
biur dla Lechii głównie, bo ona będzie ich głównym najemcą, a na samym końcu 
pod ostatnią trybuną niebieską powstanie prawdopodobnie przestrzeń magazynowa, 
na którą kończymy studium wykonalności. W związku z tym, że to się nam trochę 
przesuwa w czasie i mamy te oszczędności, stąd wniosek o obniżenie wsparcia w 
postaci objęcia udziałów o 4,5 mln zł na przestrzeni 3 lat.    
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, wiceprzewodnicząca 
poddała pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1195 + Autopoprawka – w zakresie działania Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 

Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Marię Wojnarowską – Kierownik Referatu Planowania 
Budżetowego w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, w wyniku przeprowadzonego 
głosowania, jednogłośnie - 5 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 1195 + Autopoprawka – w 
zakresie działania Komisji. (Opinia nr 32-6/66-36/2017). 
 

PUNKT  - 2 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok – druk nr 1196 – w 
zakresie działania Komisji. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 czerwca 2017 r. BRMG.0006.240.2017). 
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Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, w imieniu wnioskodawcy, przedstawiła 
projekt uchwały w zakresie działania Komisji. 
 

Wiceprzewodnicząca Beata Jankowiak podziękowała za przedstawienie projektu 
uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddała pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 1196 – 
w zakresie działania Komisji. 
 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 

Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Marię Wojnarowską – Kierownik Referatu Planowania 
Budżetowego w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, w wyniku przeprowadzonego 
głosowania, 3 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących 
się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 1196 – w zakresie działania Komisji. (Opinia nr 32-6/67-37/2017). 
 

PUNKT  - 3 
 

Klubowe Mistrzostwa Gdańska Juniorów – turniej piłkarski dla młodzieży – 
podsumowanie. 
 
Pan Zbigniew Weinar – przedstawiciel Referatu Imprez Sportowych w Biurze 
Prezydenta ds. Sportu 
Podsumowanie tego turnieju. Odbyła się w tym roku już trzecia edycja. 
Przypominam, że to jest kontynuacja takiego turnieju, który rozpoczęliśmy na 
długo przed Euro 2012. Kiedyś się nazywał Przystanek Euro. 20 Gmin, 12-latkowie 
rozgrywali wtedy mecze. Od trzech lat ta formuła jest troszeczkę inna i skierowana 
do młodszych dzieci. 
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Turniej w tym roku odbywal się w maju, między 4-7 maja, roczniki 2006, 2007, 
2008, 2009. Faza grupowa odbywała się na obiektach przy ul. Budowlanych. 
Natomaist faza finałowa już na obiektach Gdańskiego Ośrodka Sportu. Główne cele 
samej imprezy to oczywiście przede wszystkim promocja piłki nożnej wśród 
chłopców i właśnie w tych najmłodszych rocznikach. Zachęcamy do propagowania 
aktywnego stylu życia, również w rywalizacji fair play, bo to jest bardziej związane 
ze sportem, ale również pewna obserwacja, bo jest najlepszy sposób, żeby wyłonić 
najlepsze talenty i zobaczyć kto ewentulanie rokuje nadzieje już na później 
występowanie w tej poważnej piłce.  
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Organizacyjnie oczywiście pełne zabezpieczenie medyczne zapewniła firma 
Adiutare, ochronę firma AS, a sędziowie jak zwykle wspomogli nas przedstawiciele 
Pomorskiego Związku Piłki Nożnej, natomiast operatorem całego turnieju jak i 
również całej części grafiznej był Jaguar Gdańsk.  

 
W samym turnieju wzięło udział praktycznie wszystkie większe i mniejsze kluby 
gdańskie i jeśli chodzi o troszkę statystyk to 75 drużyn, bo około 20 drużyn w 
każdym roczniku wzięło udział. To było ponad 800 młodych chłopców. Jeśli chodzi o 
zainteresowanie publiczności to oczywiście głównie byli to rodzice. Ponad 3500 
osób oglądało i kibicowało chłopcom. 222 mecze rozegrane podczas turnieju. 
Prawie 3000 minut. To były skrócone mecze. To nie były pełne mecze. Odbywały 
się po 10 minut każda połowa. Ponad 550 bramek strzelono w fazie grupowej, 
natomiast w całym turnieju prawie 800 bramek.    
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Turniej jak co roku miał bardzo dobry przekaz jeżeli chodzi o media internetowe. 
Powstała specjalna strona i zwłaszcza w tym okresie, kiedy odbywały się rozgrywki 
zarówno uczestnicy jak ich rodzice bardzo interesowali się tym przedsięwzięciem 
chociażby dlatego, że codziennie pojawiala się galeria zdjęć z każdego dnia i z 
każdych rozgrywek.  

 
Jeśli chodzi o wyniki to w tym najstarszym roczniku pierwsze miejsce zajął Jaguar 
Gdańsk Północ przed Lechią i Jaguar Gdańsk Południe. W roczniku 2007 tutaj GKS 
Gedania 1922 zajęła I miejsce. Kolejny rocznik Jaguar Gdańsk Północ i w tym 
najstarszym roczniku wygrała Lechia Gdańsk.  
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Tadycyjnie jak przy tym turnieju oczywiście to wiązało się nie tylko z rywalizacją, 
ale taką bardzo fajną zabawą. Troszkę w dniu finałowym przeszkodziła nam 
pogoda, natomiast te turnieje zawsze cieszą się dużym zainteresowaniem i oprócz 
tej rywalizacji sportowej są na pewno możliwością wymiany doświadczeń, 
zobaczenia jak młodzież z poszczególnych roczników i w poszczególnych klubach 
wygląda jeśli chodzi o poziom sportowy. Oczywiście były nagrody. Oprócz 
tradycyjnie pucharów, medali młodzież dostała talony na zakup sprzętu sportowego 
i to były indywidualne nagrody dla zawodników za I, II, III miejsce, natomiast 
tenerzy tych drużyn róznież otrzymali talony, za który kupili już sprzęt dla całych 
drużyn. W tym roku to było ok 38 tys. zł, które przeznaczyliśmy właśnie na nagrody 
w tym turnieju.   
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Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Rozumiem, że kolejne edycje będą?  
 
Pan Zbigniew Weinar – przedstawiciel Referatu Imprez Sportowych w Biurze 
Prezydenta ds. Sportu 
Jak najbardziej, w przyszłym roku 4 edycja. Zapraszamy. 
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji, prowadząca obrady 
Jak dobierane są te drużyny? Czy one się same zgłaszają? Czy jest jakieś 
ogłoszenie?  
 
Pan Zbigniew Weinar – przedstawiciel Referatu Imprez Sportowych w Biurze 
Prezydenta ds. Sportu 
Jest ogłoszenie, ponieważ ten komunikat jest rozsyłany do wszystkich klubów w 
Gdańsku i jest pewna procedura zgłaszania się. Regulamin jest wywieszony na 
stronie internetowej i każda drużyna zgłasza się indywidualnie podając ilość 
uczestników i do wypełnienia 20 miejsc, bo chyba w każdym roczniku, chyba tylko 
w 2009 roczniku tam było 18 drużyn, a tak w pozostałych po 20 drużyn.   
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji, prowadząca obrady 
I tych drużyn z roku na rok jest coraz więcej? Więcej klubów się zgłasza?  
 
Pan Zbigniew Weinar – przedstawiciel Referatu Imprez Sportowych w Biurze 
Prezydenta ds. Sportu 
Tak.  
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji, prowadząca obrady 
Nie widzę więcej pytań. Dziękujemy w takim razie. Przechodzimy do kolejnego 
punktu.  
  

PUNKT  - 4 
 

Przystanek Metropolia – turniej piłkarski dla młodzieży z obszaru 
metropolitalnego – przedstawienie projektu. 
 
Pan Marcin Sylwańczyk – Kierownik Referatu Imprez Sportowych w Biurze 
Prezydenta ds. Sportu 
Projekt Przystanek Metropolia jest skierowany do obszaru metropolitalnego do 
dzieci i młodzieży. To jest rocznik 2007 i 2008. Będzie składał się z dwóch etapów 
powiatowego, a następnie finałów w Gdańsku. Zwycięzcy każdej grupy ze swojej 
kategorii wiekowej przejdą do finału, który odbędzie się w dniu następnym. To jest 
trochę kopia tego, co robiliśmy na Przystanku jak mówił wcześniej kolega. 
Rozgrywane będzie 27-28 września. Potwierdzenie imprezy ma być do 15 września. 
W tej chwili czekamy na informacje, które powiaty się zgłoszą. Jest to związane z 
tym, że zostały wysłane zaproszenia przez pana dyrektora Michała Glasera z 
Obszaru i czekamy teraz na informacje, które gminy się zgłoszą, które będą chciały 
uczestniczyć w tym turnieju, zobaczymy jak to wypadnie w praktyce. To jest 
pierwsza edycja, pierwszy pomysł. Liczymy na to, że wszyscy wezmą udział.     
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Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji, prowadząca obrady 
Czy są jakieś pytania? Nie widzę. Dziękujemy bardzo. Przechodzimy do kolejnego 
punktu. 
 

PUNKT  - 5 
 

 
 

Żeglarskie Mistrzostwa Europy ORC Gdańsk 2017 (Mistrzostwa Europy 
Jachtów Morskich) 21-29 lipca na Zatoce Gdańskiej. 
  
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Temat przedstawi przedstawiciel organizatora, pomysłodawca wprowadzenia 
tej imprezy do Gdańska. Chcę powiedzieć, że to jest po raz pierwszy 
organizowane w Polsce tego typu impreza.  
 
Pan Michał Korneszczuk – przedstawiciel Pomorskiego Związku 
Żeglarskiego 
Dziękuję za zaproszenie. Będę miał przyjemność przedstawić państwu gdzie 
jesteśmy z tą imprezą. Tak naprawdę już jesteśmy prawie na finiszu, bo za 3 
tygodnie przywitamy tutaj pierwsze jachty i już 29 lipca poznamy Mistrzów 
Europy, ale po kolei.  
Trochę ponad miesiąc temu zmieniła nam się nazwa, ponieważ udało nam się 
pozyskać sponsora tytularnego. Jest teraz pod wdzięczną nazwą Dr Irena Eris 
ORC European Championship Gdańsk. Tak naprawdę nad tą imprezą 
pracujemy już prawie 2 lata. Pamiętam pierwszy raz z Leszkiem spotkałem 
się w tej kwestii w sierpniu 2015 roku. Wspomniałem, że warto by taką 
imprezę sprowadzić do Polski i w listopadzie 2015 roku udało nam się wygrać 
konkurs. W tym celu musiałem podróżować do Chin, bo tam wtedy odbywał 
się konkurs międzynarodowych prac żeglarskich. I tak kuriozalnie 
zdecydowano, że w Gdańsku odbędą się te Mistrzostwa Europy.       
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To jest właśnie list gratulacyjny. W tym konkursie w finale udało nam się 
pokonać Szwedzkie Marstrand. To jest taki kurort na zachodnim wybrzeżu 
Szwecji. Dosyć znany w żeglarskim świecie. Edycje Pucharu Ameryki tam się 
odbywały, bardzo duże imprezy i jest dosyć dobrze znane w świecie 
żeglarskim, także to był dosyć duży sukces.  
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Kilka zdjęć jak ta impreza mniej więcej wygląda, o jakich jednostkach 
mówimy. To są akurat zdjęcia z Mistrzostw Europy z 2015 roku z Estonii. To 
była de facto inspiracja czemu stwierdziliśmy, że warto by było wystartować 
w konkursie o tą imprezę, bo ja sam osobiście startowałem w tej imprezie i 
stwierdzilem, że po pierwsze to była bardzo udana impreza, bardzo fajnie 
wyszła i wszyscy ją chwalili, i stwierdzilem, że skoro półtorej milionowa 
Estonia jest w stanie zorganizować taką fajną imprezę to my sobie z tym też 
poradzimy doskonale.  
Tak jak wspomniałem jako Pomorski Związek Żeglarski ją organizujemy, ale 
przy dużej współpracy miasta Gdańska i oczywiście wraz z Gdańskim 
Ośrodkiem Sportu i Biura Prezydenta ds. Sportu. Pracujemy razem w formie 
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umowy promocyjnej i jeśli chodzi o aspekt promocyjny to zaraz do tego 
dojdę.   
 
 

 
 
 
 

 
 
 
Jak to na tą chwilę wygląda to mimo, że jeszcze impreza nie rozpoczeła się 
to myślę, że możemy mówić o dosyć dobrym odzewie.  
Sama impreza będzie podróżować po sporej przestrzeni miejskiej, bo po 
pierwsze jednostki będą cumować w marinie na Szafanii, ścigać się będziemy 
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w okolicach mola w Brzeźnie. Także będziemy oczywiście mijać codziennie 
wszystkie najciekawsze jeśli chodzi o stronę wodną miejsca w Gdańsku.  
To mały plan jeśli chodzi o bazę lądową w centrum miasta. Oczywiście 
stacjonujemy na Szafarnii, ale jako, że jesteśmy troszeczkę ograniczeni 
przestrzenią także różne funkcje będziemy troszkę mieć w różnych 
miejscach, bo część biur regatowych będzie dzięki uprzejmości mariny 
gdańskiej odbywało się albo miało miejsce w biurach mariny gdańskiej, ale 
większość biur będzie tak naprawdę w części Filharmonii Bałtyckiej, na 
parkingu Filharmonii Bałtyckiej też będziemy mieć swoje zaplecze, bo 
większość teamów żeglarskich przyjeżdża z dużą ilością sprztów żeglarskich i 
będą stacjonowały ich przyczepy ze sprzętem zamiennym albo dodatkowym.  
 
 

 
 
Już od zeszłego roku informujemy czy de facto marina informuje, że impreza 
będzie się odbywała, także część żeglarzy, którzy na co dzień użytkuje 
marinę będzie miała niestety z tego powodu trudność, ale mają o tym pełną 
informację. 
Wyścigi będą się odbywać i my będziemy starali się jak najbliżej plaż 
gdańskich rozmieszczać te trasy. Oczywiście to wszystko zależy od pogody, bo 
niestety żeglarstwo ma to do siebie, że jesteśmy mocno uzależnieni od 
pogody i jaki kiwrunek wiatru, jaka siła wiatru, jakie zafalowanie i wtedy 
możemy bliżej lub dalej ustawić tą trasę, ale będziemy się starać ustawić tą 
trasę, żeby to było widać. Czeka nas jeden wyścig morski, który będziemy się 
starać rozgrywać po całej Zatoce Gdańskiej. Będzie to ok. 12 godzinny 
wyścig, ale też będzie można śledzić rywalizację w internecie za pomocą 
trakingu satelitarnego, także to wszystko chcemy przybliżyć jak najbardziej 
naszym widzom.  
Zapomniałem na samym wstępie powiedzieć o tym, że mówimy o dwóch 
imprezach w jednej, bo Mistrzostawa Europy to jest ta nasza cytowana 
impreza, ale organizujemy też trzy dni przed imprezą regaty przygotowawcze 
w randze Mistrzostw Polski. Także de facto kupujemy Szafarnię od 20 lipca do 
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29 lipca i pierwsze trzy dni 23 lipca poznamy Mistrza Polski w formule 
otwartej, bo będą też goście z zagranicy, a potem od 24 do 29 rozgrywamy 
już właściwe Mistrzostwa Europy.  
  

 
 

 
 
Na naszej stronie można oczywiście to wszystko śledzić. Pracujemy nad tym 
przekazem, nad informacjami odnośnie samej imprezy już od ponad roku. 
Można spojrzeć kto aktualnie jest zapisany, co się dzieje. Niedawno mieliśmy 
konferencję prasową, także z tej konferencji mamy relację na stronie, także 
dużo ciekawych informacji. Staramy się trochę live stylowych informacji 
umieszczać. Tam niedawno zamieściliśmy artykuł o kobiecych załogach. 
Startują trzy w pełni kobiece załogi, dwie Niemieckie i jedna Polska, także to 
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jest taki ciekawy rodzynek w tym wszystkim. Mamy świadomość, że 
żeglarstwo ma taki trochę image męski, ale to się zmienia. Też władze 
międzynarodowe nad tym pracują i myślę, że to idzie dalej na wszystkie pola 
naszego sportu. Chociażby dzisiaj przyjechałem tu specjalnie z regat Nord 
Cup, które w tej chwili się odbywają na Górkach Zachodnich też przy 
współpracy z Biurem Prezydenta ds. Sportu i w tej chwili mamy młodzieżowe 
konkurencje i dziecięce i fajnie popatrzeć jak klasa 420, gdzie jest mniej 
więcej połowa dziewcząt i chłopaków w dosyć silnym dzisiaj wietrze jak sobie 
radziły dziewczyny. 
 
   

 
 

 
 



20 

 

 
 
Jeśli chodzi o uczestnictwo to jest jedno z naszych głównych wyzwań, bo 
mamy troszeczkę klęskę urodzaju, bo nominalnie mieścimy w marinie 83 
jednostki, a w tej chwili mamy zapisane 94 jednostki na Mistrzostwa Europy i 
58 na Mistrzostwa Polski. Nie spodziewaliśmy się tego patrząc historycznie po 
tym jak Mistrzostwa Europy w konkurencji się odbywają było to około 80 
jachtów, także myśleliśmy, że marina jest idealna do tego, ale dzięki naszej 
pracy okazalo się, że mamy „klęskę urodzaju”. Nie myślę, żeby te wszystkie 
łódki do nas przypłynęły. Jak wiadomo są przypadki losowe, ktoś złamie nogę, 
coś się wydarzy. Myślę, że na pewno będzie tych łódek mniej. W tej chwili 
potwierdzonych mamy 82 jednostki, także i tak wiemy, że jesteśmy ponad 
limit. Rozmawiamy oczywiście i z Muzeum Morskim w sąsiedztwie i z Urzędem 
Morskim, żeby wykorzystywać te keje, które są dookoła nas, zwłaszcza jeśli 
chodzi o większe jednoski z większym zanurzeniem, żeby je tam rozlokować.  
 

 
To jest Polska jednostka z ubiegłych regat mistrzowskich.  
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Jeśli chodzi o team podczas samych regat będzie pracowało około 50 osób 
przy organizacji całego eventu. Głównym sędzią regat będzie pani Ariane z 
Hiszpanii. Postanowiliśmy właśnie zatrudnić zagranicznego sędziego, bo jak 
wcześniej wspomniałem tej rangi imprezy u nas jeszcze nie było, także żeby 
mieć 100% pewność, że wszystko jest ok chcieliśmy mieć sędziego o większym 
doświadczeniu niż nasi lokali sędziowie, pomimo tego, że mamy 
doświadczonych sędziów, ale chcieliśmy mieć tą 100% pewność. Pozostała 
część ekipy sędziowskiej jest 100% Polska, oprócz jury, która w myśl 
przepisów musi być międzynarodowa, bo mówimy o imprezie 
międzynarodowej, bo jeśli mówimy o kwestiach spornych, bo po wyścigach na 
wodzie może się zdarzyć, że ktoś miałby zarzuty w stosunku do innej załogi i 
składa wtedy tzw. protest. Jeśli ktoś w opinii innej załogi złamał przepisy 
wtedy ten protest jest rozstrzygany właśnie na posiedzeniu jury. To jest 
troszeczkę proces przypominający rozprawę sądową. Są przesłuchania 
świadków po kolei, także wtedy ten panel sędziowski musi być 
międzynarodowy, żeby nie było zarzutów jeśli chodzi o stronniczość. Na 
samym końcu mamy wymionioną Ewę Górską, która odpowiada na Media i PR. 
Przejdę teraz do tego co się dzieje jeżeli chodzi o strefę promocyjną. Tak jak 
powiedziałem od ponad roku nad tym pracujemy. W tej chwili mamy 
wykupione oczywiście monitoring mediów, które zbiera, a nie szarpnęliśmy 
się na monitoring międzynarodowych mediów, bo to jest straszny wydatek, 
natomiast jeśli chodzi o polskie media to w tej chwili mamy 573 publikacje. 
Widzimy poniżej grafikę jak to jest rozłożone jeśli chodzi o ilościową podział 
na różne kategorie. Dotarł ten nasz przekaz do doponad 5 mln osób. Ich 
ekwiwalent reklamowy w tej chwili na dzień dzisiejszy czy tak naprawdę na 
poniedziałek wynosi 800 tys. zł, a tak naprawdę jak wiemy większość tego 
naszego przekazu dotrze do naszej publiki w czasie trwania imprezy, także 
myślę, że te kwoty będą sporo większe. Takim targetem jest ekwiwalent 
mniej więcej około 1,5 mln zł, także myślę, że jesteśmy na dobrej drodze.   
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Staramy się oczwyisci wprowadzić pewne innowacje. Wprowadziliśmy system, 
którego pomysłodawcą jest Mateusz Kusznierewicz, jeden z założycieli. To 
jest taki system do komunikacji z uczestnikami różnych imprez. Został w 
pewnej części wymyślony pod różne seminaria, albo szkolenia, natomiast 
myśmy go zaadaptowali pod naszą imprezę i to będzie taki nasz system 
główny pod komunikację z zawodnikami, żebyśmy wiedzieli co się kiedy 
dzieje, gdzie co można znaleźć itd. Parę slajdów dotyczących tego systemu. 
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W zeszłym roku w Kopenhadze przeprowadziliśmy taką małą akcję promocyjną 
i tu jest kilka zdjęć z tej akcji. Teamy z Niemiec, z Estonii.  
Będziemy widzieć reprezentacje większości północno - europejskich krajów 
oczywiście z akwenu Morza Bałtyckiego, ale też mamy i team z Włoch, z 
Izraela, także zapowiada się całkiem niezła konkurencja na wodzie.  
To jest wszystko, co przygotowałem na dzisiaj. Jeśli mógłbym odpowiedzieć 
na pytania.  
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Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji, prowadząca obrady 
Dziękujemy. Czy są jakieś pytania?  
 
Radny Lech Kaźmierczyk – członek Komisji 
Chciałem powiedzieć, że to jest świetna sprawa, bardzo prestiżowa dla Miasta 
Gdańska. Gdańsk, morze i takie regaty, które mają wysoki poziom to jest duży 
sukces.  
 
Pan Michał Korneszczuk – przedstawiciel Pomorskiego Związku 
Żeglarskiego 
Dziękujemy bardzo. Regaty w Polsce odbywają się co roku. W tej chwili 
prowadzimy na Górkach imprezę, która trwa już od pięciu dni. Kończy się w 
niedzielę i tak naprawdę nie ma chyba weekendu, żeby w Polsce nie było jakiś 
regat, ale tego formatu, tak jak jest słynny film żeglarski Wind, gdzie jest 
powiedziane, że małe łódki czynią z człowieka żeglarza, a duże dają prestiż, także 
to jest właśnie ten prestiż.  
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
Mam pytanie do dyrektora Paszkowskiego. Jak będą się zwiększać mariny w 
Gdańsku? O ile miejsc postojowych dla jachtów żaglowych wzrośnie nam 
pojemność? 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
Plany są następujące: w ramach Programu Ożywienia Dróg Wodnych powstanie 
marina przy ul. Nadwiślańskiej oraz w Świbnie. To będą niewielkie mariny na 
kilkadziesiąt jednostek. Natomiast będzie rozbudowywana marina na Górkach 
Zachodnich, bo jest 120 jednostek, a będzie do 235 będzie się rozrastała. Kolejny 
plan to jest rozbudowa mariny na Szafarni po przebudowanie mostu Stągiewnego i 
to jest perspektywa do roku 2022. Też, jeżeli chodzi o Górki Zachodnie to była 
mowa o tym, że środki są przeniesione na 2018 r. gdyż potrzebne jest 
oddziaływanie środowiskowe, ale ten projekt jest na etapie ogłoszenia przez DRMG 
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dokumentacji projektowej, czyli to też będzie realizowane w perspektywie koniec 
roku 2020. Tak samo dotyczy to mariny na Wyspie Sobieszewskiej, o której 
mówiliśmy, także w perspektywie do roku 2020 przybędzie około 200 miejsc 
postojowych. Natomiast nie ukrywam, że mamy apetyty na więcej. 30-go, pojutrze 
jedziemy na wizytę studialną z dyrektorem Urzędu Morskiego panią Świerczyńską, z 
WPR-em panem Dawidowskim oraz Urzędem Marszałkowskim i Polskim Związkiem 
Żeglarskim, aby rozmawiać na temat budowy mariny zewnętrznej na 400 jachtów. 
Jest to perspektywa 7, może 10 lat, ale myślę, że warto planować. Poprzedni 
dyrektor Urzędu Morskiego pan Królikowski był zwolennikiem tego projektu i nie 
ukrywam, że wracam do tego tematu i będziemy lobbować na rzecz budowy 
falochronu być może przez Urząd Morski od strony zachodniej, żeby od wschodniej 
było wyjście do portu ten falochron zachodni i powstanie marina, która będzie 
mogła przyjąć jednostki nawet duże, jeżeli chodzi o długość i zanurzenie, bo tam 
naturalne warunki są dość dobre. Na pewno wyzwaniem będzie kwestia logistyczna, 
jeżeli chodzi o zaplecze terenowe, ale na pewno będzie można coś „dosypać”, a 
druga sprawa to w Brzeźnie też będziemy chcieli znaleźć w okolicach Parku 
Haffnera, z WOC-em też chcemy rozmawiać na tematy związane z udostępnieniem 
części terenu chociażby te budynki, które są tam zabytkowe fortyfikacje, z którymi 
też nie wiedza, co zrobić, być może udałoby się. Tam są rezerwy terenowe i one są 
potrzebne do takiej mariny. Myślę, że jak będzie już wola polityczna do rozmów to 
myślę, że WOC wypadałoby w to włączyć, ale to się będzie wiązało z uchwałą 
sejmu też, gdyż Wolny Obszar Celny ustanawia się przez władze centralne. Na 
pewno jest to dalsza perspektywa, ale w czasie trzeba to programować i taka 
potrzeba jest. Jachtów przybywa. Mamy nadkomplety. Już odpuściliśmy 
rezydentów. Nie ukrywam, że będziemy też podnosić jesienią ceny za postój w 
marinie i wszystkich marinach PODW, gdyż się kończy ten projekt w tym roku.   
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
Ile będzie kosztował postój po podwyżce?    
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
Jeszcze trwają symulacje. Podwyżka będzie około 1 zł za metr. Maksymalnie 2 zł, 
ale zobaczymy symulację, natomiast z 3 zł na 5 zł na tych małych przystaniach 
PODW, bo tam było 3 zł, czyli połowę ceny z mariny, a ten poziom marin i 
lokalizacja bardzo podobna, jeżeli chodzi o Żabi Kruk czy Sienną Grobla ona nie 
odbiega od głównej mariny. Też nie ukrywamy, że marina, która jest w Górkach 
Zachodnich, która jest obecnie zarządzana przez operatora w postaci Jachtklubu 
Stoczni Gdańskiej będziemy chcieli sami przejąć, też dokupić pewien teren, który 
sąsiaduje pomiędzy istniejącym przystankiem tramwaju wodnego, a mariną naszą 
Jachtklubu Stoczni Gdańskiej, tam jest odcinek…  
 
Pan Michał Korneszczuk – przedstawiciel Pomorskiego Związku 
Żeglarskiego 
Czyj to jest teren?    
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
Właściciel przebywa w Niemczech w tej chwili. To jest wycenione na 250 tys. zł, 
tylko, żeby chciał to sprzedać i wtedy byśmy połączyli tą marinę w jeden duży 
obiekt i ekonomicznie to jest bardziej uzasadnione i wtedy teren zyskujemy, ale 
także miejsca postojowe i ta marina będzie mogła pomieścić około 260-270 
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jednostek i wtedy to jest ekonomicznie uzasadniona, jest jeszcze przy terenie 
zewnętrznym sprawa, aby przynosiła dochody.  
 
Pan Michał Korneszczuk – przedstawiciel Pomorskiego Związku 
Żeglarskiego 
Chciałbym jeszcze dodać, że ja, na co dzień pracuję w branży żeglarskiej i to są 
bardzo dobre informację, że gmina chce rozwijać bazę postojową dla jednostek, bo 
w tej chwili brakuje ewidentnie w centrum miejsc do stania, a nowych jachtów 
przybywa non stop i w tej chwili jest troszeczkę walka o miejsca, także jest jak 
najbardziej uzasadnione podniesienie cen, bo można sobie na to pozwolić.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
Jeżeli ktoś chce korzystać z mariny na obrzeżach Górki Zachodnie, czy Jachtklub 
Stoczni Gdańskiej one są tańsze. A ‘propos mariny na Górkach Zachodnich też nie 
ukrywam, że mamy plany, aby Gdański Klub Żeglarski docelowo znalazł swoje 
miejsce w tym miejscu. W moim odczuciu oni mają przyszłych olimpijczyków w 
swoich szeregach i warto powiedzieć o tym, że to jest kuźnia i pomoc takiemu 
klubowi znalezienia takiego miejsca nie w dzierżawę, ale właśnie takiego miejsca 
na stałe byłaby sensowna, gdyż to jest dobry akwen, a potencjał tego miejsca od 
dawna był duży, bo przecież była to najlepsza marina w Polsce w latach 70-tych i 
80-tych.    
 
Pan Michał Korneszczuk – przedstawiciel Pomorskiego Związku 
Żeglarskiego 
Cała załoga Romka Paszke. Wszyscy są stamtąd.  
 
Pan Andrzej Chmielecki – radny dzielnicy Przymorze Wielkie        
Słyszałem w Biurze Rozwoju Gdańska, że jest przymiarka również do budowy 
mariny przy molo na Zaspie, czy w Brzeźnie, w zależności, kto jak lubi tak to molo 
nazywa. Powiedziano, że jest coś takiego i jest to w studium rozwoju 
zagospodarowania. 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
Były takie projekty, rzeczywiście przy projekcie wydłużenia molo były plany 
budowy do krótkotrwałego postoju jednostek. Na dzisiaj nie mogę potwierdzić, że 
ten projekt w jakiś sposób jest kontynuowany. Były studialne opracowania 
wydłużenia tego mola, ale to już były wizualizacje, natomiast z tego, co mi 
wiadomo zostało to odłożone na dalsze plany. Na pewno projekt warto gdzieś tam 
kontynuować, tylko ta marina przy molo na Zaspie czy w Brzeźnie nie rozwiązuje 
problemu cumowania jednostek, bo mogą stanowić swego rodzaju pętlę czy 
miejsce do cumowania dla tramwajów wodnych czy małych jednostek na chwilowe 
przybicie. Natomiast to jest akwen naprawdę niebezpieczny, jeżeli chodzi o 
cumowanie, gdyż jest nieosłonięty. Nie ma żadnej zapory przeciwko falowaniu i 
mówiąc o zwiększaniu miejsc postojowych należy mieć na uwadze budowę marin 
czy takich portów jachtowych z pełną infrastrukturą w zakresie ochrony jachtów 
przed działaniem głównie wiatrów zachodnich i północnych, ale to muszą być po 
prostu hydrobudowy, które niesamowicie podrażają inwestycje. Na przykład marina 
Sopot, gdzie też jest marina tą mariną zewnętrzną, ale zawsze tam uszkodzenia 
czy ryzyka uszkodzenia jachtu są większe jak w marinie Gdańsk, gdzie ona jest 
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osłonięta i jest spokojną mariną, nawet sztormy rzędy 10 stopni nie zrobią 
krzywdy.   
 
Pan Michał Korneszczuk – przedstawiciel Pomorskiego Związku 
Żeglarskiego 
To jest ogromny wydatek postawić tam marinę w stosunku do budowy gdzieindziej. 
Przykład mariny Sopot, gdzie jest 60 miejsc. Nie wiem, czy ta marina sama się 
utrzymuje. Myślę, że raczej nie.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
Ona ma też z restauracji przychód. Marina powyżej 250 jednostek i teren 
zewnętrzny to jest takie minimum, które daje szansę utrzymania się, a inaczej to 
trzeba sobie powiedzieć, że to będą projekty ożywiające sporty wodne i tereny 
wokół, ale one będą zawsze projektami, które trzeba będzie wspierać i postawione 
mogą tylko być na permanentne dofinansowanie.     
 

PUNKT  - 6 
 

 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja.   
 
 

Korespondencja została przesłana mailowo członkom Komisji. 
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji, prowadząca obrady 
Wpłynęło pismo od Olimpii Osowa. Czy są jakieś propozycje, czy kierujemy to 
pismo do Prezydenta? 
 
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Pytanie do pana dyrektora, bo była taka informacja, że stypendia sportowe objęły 
bardzo mało kobiet w Gdańsku, w sensie sportów uprawianych przez kobiety.  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Już nie mamy stypendiów. Stypendia od tego roku została uchwała unieważniona 
przez sąd, także nie ma stypendiów sportowych w Gdańsku.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
A dofinansowania klubów, bo też Olimpia Osowa pisała ostatnio, że nie 
uwzględniono tych sportów.  
 
Pan Adam Maksim -  Kierownik Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. Sportu 
Do nas jeszcze nie dotarło.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Prześlę. Chciałem się zapytać, bo te finansowanie tych klubów sportowych to my 
też robimy w ramach tej promocji i to jest program jednoroczny? Czy też będziemy 
to robić cyklicznie? Czy na razie to wprowadźmy tylko na rok? Czy to będzie już taki 
trwały element? 
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Który program?    
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Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
1,5 mln dla klubów sportowych na promocję miasta. My to wprowadzamy teraz do 
WPF-u.  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
To dotyczy tylko klubów ekstraligowych.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Ale to dotyczy tylko jednego roku? Czy to jest program długoletni?  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Do WPF-u na 3 lata.  
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji, prowadząca obrady 
Jest pismo Stowarzyszenia KS OLIMPIA OSOWA. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Problem się wiąże z wycofaniem się m. in. Energi.  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Tak, natomiast umowy promocyjne opieramy o badania niezależnej firmy 
marketingowej, która nam pokazuje wartość medialną i np. za tamten rok 
wydaliśmy 10 mln zł, a zwrot medialny był około 50 mln zł, aczkolwiek badania były 
robione tylko przez 10 miesięcy, nie przez rok, czyli ten zwrot był jeszcze wyższy. I 
to jest istotne, bo nie powinniśmy zawierać umów poniżej wartości, a powiem, że 
unihokeistki nie miałyby tutaj dużo. 
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji, prowadząca obrady 
Czyli, do kogo oni mogą się zwracać z miasta o jakiekolwiek środki?  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Unihokeistki otrzymują od nas wsparcie w postaci szkolenia młodzieży grantów 
młodzieżowych, a także pomogliśmy im w wyjeździe na Puchar Europy.  
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji, prowadząca obrady 
Pytanie do komisji. Jaka jest propozycja?  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Trzeba skierować to do Prezydenta.  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Miasto wspiera poprzez granty i teraz pomogliśmy im wyjechać na Puchar Europy, a 
granty są na szkolenie dzieci i młodzieży. 
 

USTALENIA KOMISJI – WNIOSEK                   
 
Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska zwraca się z wnioskiem do Pana Prezydenta o 
udzielenie odpowiedzi Stowarzyszeniu KS OLIMPIA OSOWA na kwestie poruszone w 
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załączonym piśmie, jak również przekazanie do wiadomości Komisji tejże 
odpowiedzi. 
 
Wniosek został podjęty przez Komisję w wyniku przeprowadzonego głosowania 
jednogłośnie – 4 głosami za. 
 
Wniosek nr 32-6/19-3/2017 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
 

W związku z tym, że nie było spraw wniesionych oraz wolnych wniosków 
Wiceprzewodnicząca podziękowała wszystkim za uczestniczenie w obradach i na 
tym posiedzenie zakończono – godz. 17:20. 
 
 

Wiceprzewodnicząca 

Komisji Sportu RMG 

 

Beata Jankowiak 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła: 
Joanna Świeczkowska  


